
Bijdrage m.b.t. Bestemmingsplan Fort de Pol, Eefde-West en 

windmolens IJsselwind 
 

23 september 2019 

 

Mevrouw de voorzitter, 

Laat ik er geen doekjes om winden. De GroenLinks-fractie zal vanavond vóór het bestemmingsplan 

Fort de Pol en Eefde-West stemmen. Dat is namelijk niet meer dan logisch na alles wat er in de 

afgelopen jaren is gebeurd. Al in 2016 en in 2017 heeft deze Raad de keuze gemaakt voor 

windmolens in dit gebied. Ook GroenLinks behoorde indertijd tot de voorstanders. Op grond van die 

raadsbesluiten hebben de beide initiatiefnemers, Waterschap Rijn en IJssel en de Coöperatie 

IJsselwind, hun plannen uitgewerkt en tal van onderzoeken laten uitvoeren. Het zou getuigen van 

‘onbehoorlijk bestuur’ in de richting van deze initiatiefnemers of ‘zwalkend beleid’ als de gemeente 

nu zou terugkomen van deze eerdere instemming met de windmolens op deze plek. Daar doen wij 

als GroenLinks niet aan mee. 

Er is een tweede reden waarom voorstemmen op dit moment de enige juiste conclusie is. In 2015 is 

in Parijs door 196 landen het Klimaatakkoord getekend. Een akkoord dat niet vrijblijvend is, maar 

noopt tot het nemen van vergaande maatregelen. In Nederland kennen wij het Nationale 

Klimaatakkoord en het Gelders Energieakkoord. Ook deze zijn niet vrijblijvend, maar dwingen tot 

maatregelen, in de sfeer van energie besparen én het opwekken van duurzame energie. Dichter bij 

Zutphen hebben wij het Coalitieakkoord en de ambities van de Cleantech Regio. Ook daarin speelt 

windenergie een essentiële rol. En tenslotte keurde deze gemeenteraad nog afgelopen maand juli de 

Startnotitie RES, de regionale energie strategie, goed die het College de ruimte geeft om te zoeken 

hoe en waar in deze gemeente voldoende duurzame energie kan worden opgewekt. Het is dus niet 

de vraag óf er windmolens op land moeten komen, maar uitsluitend wáár. 

In al deze documenten wordt afgesproken om de CO2-emissies in 2030 terug te brengen tot in ieder 

geval 49 % en bij voorkeur zelfs 55 %. Het College heeft in een diapresentatie in het forum laten zien 

wat dit voor Zutphen betekent: binnen onze gemeente zijn daarvoor bijvoorbeeld 30 ha zonnevelden 

en misschien wel 16 windmolens nodig, naast de drie die nu voor Eefde-West zijn gepland. Als we nu 

al bij de eerste drie windmolens bestuurlijk bakzeil halen, blijft er van die energieneutraliteit weinig 

meer over. Wij begrijpen de onvrede van de bewoners van Eefde-West. Maar wij menen dat er 

belangen van een hogere orde zijn die er toe nopen om nu de steun te verlenen aan de plannen die 

voor de energietransitie nodig zijn. 

De overblijvende vraag is wel: hebben wij genoeg gedaan om de overlast voor de direct 

omwonenden te minimaliseren? Wij zijn van mening dat wij onszelf hier recht in de ogen kunnen 

kijken. In maart van dit jaar hebben wij in een motie ‘Behoud leefbaarheid Eefde-West’ gepleit voor 

een betere dialoog tussen de gemeenten en de Omgevings Advies Raad en voor fysieke projecten ten 

gunste van landschap en leefbaarheid. Wij hebben steun gegeven aan de onderzoeken van de GGD 

naar het vóórkomen van kanker, bodemverontreiniging etc. Wij hebben in het laatste forum gepleit 

voor een beperking van de cumulatieve geluidhinder. Op dat punt hebben wij de toezegging van de 



wethouder gehoord. Uit het draagvlakonderzoek blijkt dat een ruime meerderheid van de bevolking 

van Zutphen voorstander is van de windmolens op deze plek. Niet de omwonenden in Eefde-West 

natuurlijk, maar wel in de gemeente als geheel. Het MER is een goed onderbouwd rapport geworden 

dat helder laat zien dat de milieueffecten goed te overzien zijn en binnen de perken blijven. Kortom, 

wat ons betreft is er genoeg gezegd en gedaan en gaan we over tot besluitvorming. 

Voorzitter, tot slot. Ik ben in het gelukkige bezit van vijf kleinkinderen: Judy, Lou, Olivia, Amélie en 

Féline. Allemaal meiden en allemaal in de leeftijd van 1 tot 4,5. Met de gemiddelde 

levensverwachting van tegenwoordig maken mijn kleindochters het einde van deze eeuw mee. Dat is 

ook het ijkpunt waarvoor het International Panel on Climate Change, het IPCC, haar voorspellingen 

doet voor de klimaatveranderingen. Volgens het IPCC is de kans zeer aanzienlijk dat bij 2 graden de 

klimaatverandering vrijwel onbeheersbaar wordt, met smeltende ijskappen, verwoestende stormen, 

enorme droogtes, verzengende hitte in steden, grote bosbranden en massale stromen 

klimaatvluchtelingen tot gevolg. Bij 1,5 graad verhoging is de kans op milieurampen nog redelijk 

beperkt. Van de week was op het nieuws dat we nu in 2019 al op 1,1 graad verhoging zitten.  

Voorzitter, het is dit scenario dat ik de generatie van mijn kleinkinderen wil besparen. De generatie 

die de overlast van ons gebrek aan fundamentele keuzes zal ervaren is al geboren. En zoals wij hier 

vanavond als volwassenen bijeenzitten zijn wij de enige generatie die daar nog wat aan kan doen. 

Energiebeleid gaat niet alleen om Eefde-West, maar om de toekomst van de mensheid. Daarom 

stemt GroenLinks vóór het bestemmingsplan en vóór de windmolens. 

 

 

 

 

 


